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Bon Nadal i bon any 2013 Editorial 
 

Aquest any és ric en vivències 
però carregat d’incerteses i 
preocupacions. La situació política i 
econòmica són en un punt que, 
segons l’evolució que tinguin, el 
nostre futur es pot veure molt afectat. 
Si encertem, el futur pot ser nostre. 
Però farà falta un gran esforç 
col�lectiu. 

En moments de canvi com 
aquests, la nostra tasca com a 
associació de veïns és més difícil i 
compromesa. Per una part, hem de 
mantenir la nostra independència en 
relació a la política dels partits i, per 
l’altra, ens hem de definir amb 
claredat en la problemàtica cívica de 
la nostra Badalona i, de retop, amb un 
compromís ferm amb el nostre país. 

És per això que l’Associació de 
Veïns del Centre de Badalona ha 
d’estar present en molts de fòrums 
ciutadans. En citaré només uns 
quants: 1) els organismes municipals, 
com l’àmbit de Medi Ambient, el Pla 
de mobilitat, el Consell de Districte; 2) 
les organitzacions cíviques, com 
Badalona Som Tots/tes, per la 
cohesió ciutadana i social, la Taula de 
Cultura, la Comissió de festes, la 
Comissió de l’11 de Setembre; 3) la 
Federació d’Associacions de Veïns de 
Badalona, la Coordinadora d’A. de V. 
del Districte Primer. I altres actes en 
els quals participem i ens coordinem, 
com la vinguda de la flama del 
Canigó, el Correllengua, les 
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Caramelles, el Cor Nadal i la Sopa de 
Pedres... 

Al mateix temps, hem de cobrir les 
tasques més específiques pròpies, 
com són l’organització de la rebuda 
als Reis d’Orient, la Festa del Badiu, 
la Festa de Baix a Mar, el Dia per 
viure al carrer, la Mostra de badius i 
façanes. 

I continuar vigilant i actuant en tot 
el que preocupa el veïnat: la recollida 
de brossa, els nyaps del carrer, el pas 
soterrat per a persones de mobilitat 
reduïda sota les vies del tren, entre el 
carrer de Mar i el d’Iris, i qualsevol 
altre tema que s’hagi de reivindicar, 
perquè el nostre barri és un barri viu. 

I com que se’ns gira feina, ens en 
busquem més. Volem crear el “badiu 
dels nadons,” un espai de trobada de 
mares i nadons per compartir 
experiències i on les mares es puguin 
ajudar entre elles per organitzar millor 
el futur de la família amb el seu nou 
membre: el nadó. 

Una altra activitat és la creació de 
l’“espai-art” per a exposicions 
artístiques creades dins de 

l’associació mateix com a materials 
de qualitat contrastada i elaborats per 
veïns del nostre barri. Aquestes 
exposicions les volem dotar d’un 
circuit per la ciutat. Però també 
podrem rebre i acollir materials 
d’altres zones de la ciutat. 

Per acabar també volem 
proporcionar debats i conferències en 
les trobades dels Dimarts a 
l’Associació” com podreu veure en 
aquesta mateixa revista. 

Per totes aquestes propostes, us 
demanem la vostra col�laboració. Ja 
veieu que, si no ens hi posem tots, no 
hi arribarem. 

De totes formes, la tasca més 
important de la nostra associació es 
veu més clar que mai en dies com 
aquests, quan la gent es saluda i es 
desitja de tot cor unes bones festes. 
Voldríem que aquest ambient de pau, 
amor i bon veïnatge també fos el 
resultat de la nostra tasca per tenir 
una molt bona convivència entre els 
veïns. 

 
Felicitats a tothom! 

 

 
Ja tens la loteria de Nadal de l’Associació?  

 
AQUEST ANY TOCA!!! 
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La Comissió de festes de Badalona 
 

“Baixa al carrer i participa”, 
“Badalona un gran badiu”, “Fent 
cultura, fem ciutat”, aquests són una 
mostra de lemes escollits els darrers 
anys per la Coordinadora Popular de 
Festes de Maig. Una munió d’entitats 
que des del 2003 organitza la Festa 
Major Alternativa al crit unànime de 
reclamar una comissió de festes de 
ciutat. L’Associació de Veïns del 
Centre ja fa anys que es va sumar a 
participar també en l’experiència tot 
defensant valors com la participació 
vinculant de les entitats i la 
reivindicació de la cultura i els carrers 
com a patrimoni i espais col�lectius. 

El passat mes d’agost es van 
accelerar els fets. L’Ajuntament de 
torn, ells solets des dels seus 
despatxos, declarava de manera 
unilateral sentenciada la històrica 
Festa Major d’Agost. Les entitats que 
cada any hi han participat es van 
assabentar d’aquesta decisió per la 
premsa a mitjan juliol, tot just un mes 
abans. Ens vam reunir i vam decidir 
que sí, que sí que hi hauria Festa 
Major. Així, colze a colze, el Consell 
de Joventut de Badalona, la 
Coordinadora d’Entitats Badalonines 
de Cultura Tradicional i Popular 
Catalana i la Coordinadora Popular 
de Festes de Maig, vam organitzar la 
Festa Major d'enguany i vam 
demostrar una vegada més que són 
les entitats i la gent del carrer qui pot 

fer i celebrar la festa i que, si no hi 
compta, l’Ajuntament només pot fer 
una altra cosa, que en diem 
espectacles.  

L’experiència d’organitzar la Festa 
Major d’Agost va ser tot un èxit i molts 
van ser les veïnes i veïns que hi vam 
participar, traient porrons per al 
cercavila o guarnint els balcons, per 
exemple. L’únic punt negre el va 
protagonitzar la Unitat Omega de la 
Guàrdia Urbana, que a la una de la nit 
va aparèixer amb molt males 
maneres a tancar l’envelat. (Sap algú 
a l’Ajuntament que en plena dictadura 
les tres nits de Festa Major els 
envelats acabaven a “altas horas de 
la madrugada”?) 

El que toca ara és acabar de 
vestir aquesta recent creada 
Comissió de festes. Les entitats ho 
tenim clar i ja som més de 70 les que 
en formem part. El camí no serà fàcil 
ni immediat, però ens cal dotar-nos a 
Badalona d’eines tan interessants 
com aquesta. Perquè volem participar 
i perquè, coordinades, les entitats 
aprofitarem millor els recursos, avui 
limitats. De raons no en falten. Falten 
les voluntats polítiques a 
l’Ajuntament, però allà també saben 
que aquest camí no té tornada, i que 
de mica en mica aquesta comissió de 
festes serà una realitat. 

 
Ricard Amaya i Alcàzar 

 

A primers de novembre, el teu foc ja el pots encendre 
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Exposició “Mirem Badalona” 

Inauguració: 10 de desembre 
Hora:  7 del vespre 
Lloc:  local de l'Associació 
Dates:  fins al 20 de gener 

 
El Portal, evidentment, és un lloc 

per als amics, però també un lloc amb 
un objectiu clar: fomentar la creació 
en el camp de les arts plàstiques 
entre aquells que, sense ser 
professionals, volem gaudir del que 
fem i, a més, ho volem compartir. 

Totes les arts tenen la mateixa 
arrel, però els seus fruits són 
diferents. Quan treballes la creativitat 
treballes les emocions i els 
sentiments. Tal com deia Kandinsky, 
“l'artista és la mà que mitjançant una 
tecla determinada fa vibrar l'ànima 
humana”. És precisament avui, que 
abunden els sentiments malmesos 
pels moments foscos del nostre dia a 
dia en un món on la crisi de valors 
ens ha portat al desastre financer i a 
la crisi personal, quan més 
necessitem alimentar els nostres 
pensaments. 

Al Portal no ens volem aturar, no 
volem deixar que la por i el 
conformisme ens guanyin la partida: 

pintem unes teles amarades de colors 
per il�luminar un món ple de grisos! 

El nostre debut va ser la rajola de 
ceràmica commemorativa del 50è 
aniversari de la Festa del Badiu al 
parc de Can Solei, un encàrrec que 
ens va arribar gràcies a l'Associació 
de Veïns del Centre. Però, com que 
no ens volem aturar, hem engegat un 
nou projecte, “Mirem Badalona”, la 
nostra primera mostra. 

“Mirem Badalona” és un conjunt 
de mostres dedicades a la nostra 
ciutat. Trossets de Badalona que 
sovint la quotidianitat fa invisibles, 
però que els pots trobar quan t'atures 
i hi dediques una mirada tranquil�la i 
atenta. A “Mirem Badalona”, aquests 
trossets de la ciutat no només seran 
teles, hi haurà també ceràmica i 
poesia. Tot en petites quantitats, 
perquè encara som petits, tot just 
acabem de començar i ens queda 
molt per créixer. 

Des d'aquí us volem convidar a 
participar-hi. Us hi esperem! 

 
Rosa Gomáriz 

El Portal 

 

Novembre acabat, hivern començat 
Novembre enllà, agafa la manta i no la deixis anar 

Novembre i febrer són marit i muller 
Novembre ve, abriga't bé 
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Activitats programades a l’Associació 
 
Dimarts 4 de desembre, a les 20:30 
Xerrada de l’ANC: de la mobilització a 
la construcció 
 
Dilluns 10 de desembre, a les 19:00 
Inauguració de l’exposició de pintura 
d’“El Portal”. Estarà al nostre local fins 
al dia 20 de gener. 
 
Dimarts 11 de desembre, a les 20:00 
Menjar Solidari i Quart Món ens 
explicaran els seus projectes 
(xerrada). 
 
Dijous 13 de desembre, a les 19:00 
Envelliment actiu,  xerrada 
organitzada per l’Àrea de Salut de 
l’Ajuntament de Badalona. 

Dijous 20 de desembre, a les 19:00 
Conclusions de les VI Jornades de 
Patrimoni Ecològic, organitzades per 
Els Verds 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Per a més informació podeu consultar 
la pàgina web de l’Associació on 
trobareu informació actualitzada de 
les nostres activitats: 

www.avcentre.entitatsbadalona.net 

 
 

Activitats familiars cicle de Nadal i Reis 
 

Com cada any us fem arribar aquest recull de propostes dins del Cicle de Nadal i 
Reis. Hi ha activitats de cultura popular, de solidaritat i de lleure adreçades als 
infants i a les famílies. Aprofiteu-les! 
 

Cor Nadal 
 
Dissabte 15 de desembre  
a la plaça de la Vila 
11:00-19:30 h. Recollida de menjar 
que vulgueu portar per al Quart Món. 
11:00-14:00 h. Es recolliran verdures 
per posar a la sopa de pedres. 

18:00 h. Explicada del conte de la 
sopa de pedres. 
18:30h. Cantada popular de nadales. 
Repartirem lletres per a tothom. 
Podeu portar instruments nadalencs i 
de percussió. 
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Els pastorets 
16, 23, 26, 29 i 30 de desembre, 18h 
Círcol Catòlic, Sant Anastasi,2 
Venda anticipada d’entrades. 
 

Taller de fanalets 
Dissabte 5 de gener, de 10 a 13h 
Associació de Veïns del Centre 
Carrer Magatzem, 37 
Els infants de 3 a 12 anys podeu venir 
a fer el fanalet per rebre els Reis 
d’Orient. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Taller dirigit per Esplai Diplodocus - 
El Micaquer. 
Inscripcions: a l’Associació de Veïns 
del Centre, o trucant al 93 389 28 84, 
de 17 a 20 h., de dilluns a divendres. 
No cal portar material. 
Preu: 3 € 
 

Crida als Reis 
Dissabte 5 de gener 
Després de la cavalcada dels Reis 
d'Orient ens trobarem al carrer 

Francesc Layret, cantonada carrer del 
Carme. Allà començarem la 
crida    als Reis fins al pati de 
l'Associació, on explicarem el conte 
"El fanalet d'en Tasi" i encendrem el 
fanalet  gegant. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Espectacle de titelles 
Diumenge 13 de gener, a les 18 h 
Al local de l’Associació hi haurà un 
espectacle de titelles a càrrec del 
grup de teatre de l’Orfeó i 
l’Associació, titulat El quart Rei. 

No us el perdeu! 
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Camí escolar CEIP Artur Martorell 
 
Des de l’AMPA del CEIP Artur Martorell ens fan arribar aquesta nota sobre el seu 
camí escolar, un recorregut perquè els infants vagin a peu a escola de manera 
segura. Tots podem col�laborar per aconseguir-ho! 
 
Què és el camí escolar? 

El camí escolar consisteix en 
l’elecció d’uns itineraris que permetin 
el desplaçament segur dels infants 
fins a l’escola. Aquests itineraris s’han 
triat entre els recorreguts que la 
majoria de l’alumnat i les seves 
famílies fan més sovint.  
 
Per què el camí escolar? 

• Per fomentar l’autonomia dels 
infants en la seva mobilitat quotidiana.  

• Perquè al seu voltant es generen 
noves formes de relació entre les 
famílies, l’escola i la comunitat.  

• Perquè una ciutat agradable per 

a la mainada també és una ciutat 
segura i agradable per a tothom. 
 
Present i futur 

Des del començament del curs 
2007-2008 treballem el vessant 
pedagògic del camí escolar a l’Artur 
Martorell, tant amb l’AMPA com amb 
la resta de famílies.  

El curs 2010-2011 vam fer molta 
feina. La podeu consultar tota al web 
de l’Escola. Us recomanen que visiteu 
El Racó Verd i llegiu amb calma el 
llibre que vam escriure sobre el 
projecte.  
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Com es va delimitar i on és? 
Mitjançant un qüestionari que van 

respondre l’alumnat i les famílies es 
van establir cinc branques principals 
de desplaçaments.  

Amb aquesta informació, l’Escola i 
l’Ajuntament van establir unes 
actuacions prioritàries per resoldre 
punts de perill al llarg dels 
recorreguts. La majoria d’aquestes 
propostes ja s’han portat a terme. 
 
Qui més volem que hi participi? 

Considerem de vital importància la 
col�laboració del barri i de tots els 
seus agents per fer possible el 
projecte. Per tant, demanem el suport 
de les associacions de veïns i dels 
comerciants, que poden ser “botigues 

amigues” i lluir un adhesiu a 
l’aparador.  

Aquesta participació farà possible 
un entorn més amable i ens permetrà 
pressionar l’Ajuntament perquè acabi 

senyalitzant el camí escolar, se 
l’acabi també fent seu i esdevingui un 
projecte més ambiciós per a tota la 
ciutat.  
 

CEIP Artur Martorell 

 

 
Tens inquietuds periodístiques? Ets artista? 

T’agrada participar? 
Fes teva la revista El Badiu! 

 
Des del Consell de redacció d’El 

Badiu, que actualment és la Junta de 
l’Associació, us volem 
animar a participar en la 
creació de la nostra 
revista, la revista de tots. 
I com ho podeu fer? 
Doncs, fent-nos arribar 
per correu electrònic un 

dibuix, una fotografia, un poema, un 
article, un text… allò que us vingui de 

gust! Sigueu grans 
sigueu petits, totes les 
aportacions seran 
benvingudes i faran la 
nostra revista més 
diversa. 
avcentre@telefonica.net 

Pel novembre, vi per vendre 
Pluges de novembre, omplen els barrals i curen tots els mals 
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Els jutjats de Badalona 

 
Badalona sempre ha tingut un 

dèficit d’estructures digne de 
qualsevol esment en el record 
Guinness de despropòsits. Però el 
tema dels jutjats és i ha estat 
desolador. Corrien els anys 80 i a 
l’edifici de “la Caixa”, del carrer de 
Francesc Layret hi havia els quatre 
jutjats que en aquell moment tenia la 
ciutat. Eren jutjats mixtos, és a dir, 
tant s’hi tramitaven processos penals 
com civils. La sala de vistes era un 
petit habitacle, vell i deixat, on ens 
encabíem com podíem professionals, 
jutges, fiscals i ciutadans, per fer allò 
que en diuen “administrar justícia”. 

L’any 1989 van haver de tancar 
l’edifici en mal estat pel perill 
imminent d’ensorrament. Llavors van 
haver de ressituar els jutjats i les 
sales on van poder a corre-cuita, fins 
que el nou edifici, encara avui al 
carrer d’en Prim, estigués llest per 
entrar en servei. 

El nou edifici ja va néixer amb 
moltes mancances i deficiències, com 
ara la seva inaccessibilitat per a les 
persones amb mobilitat reduïda. Els 
calabossos són al soterrani sense 
llum natural, ni obertures per a 
ventilació, ni tampoc una sala de 
reconeixement amb entrades i 
sortides diferenciades. Això vol dir 

que les víctimes i els presumptes 
delinqüents entren i surten per les 
mateixes portes i passadissos, amb 
tot el que això representa. Els 
arquitectes que van dissenyar l’edifici 
no tenien ni idea de quines eren les 
necessitats per a un funcionament 
normal dels jutjats. De manera que 
l’edifici va haver de ser modificat i 
rectificat abans de poder entrar en 
funcionament.  

Tampoc s’hi van poder encabir 
tots els jutjats que en aquell moment 
hi havia a Badalona i, per tant, van 
continuar disseminats per tota la 
ciutat. I així continuen. Hom pot 
imaginar-se les dificultats i els 
entrebancs que això ha representat i 
representa per a tots els professionals 
i els ciutadans i ciutadanes de la 
nostra ciutat i de totes aquelles 
persones que s’hi han de dirigir 
vinguin d'on vinguin.  

Aquest edifici, que ja va néixer 
mancat de totes les estructures i els 
serveis que necessitava, s’havia de 
completar amb una altra edificació 
que s’hi havia d’incorporar més 
endavant i que estava pendent de 
l’expropiació del terreny veí, on hi ha, 
encara avui, una nau de propietat 
particular. Com es pot sobreentendre 
això no s’ha arreglat mai. 

Quan acaba el novembre, l'hivern entra 
Desembre finat, any acabat 
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Han passat mes de vint anys des 
de la inauguració d’aquella seu 
judicial i continua funcionant cada 
vegada amb més precarietat, brutícia, 
col�lapse i manca de seguretat. No té 
escales d’incendi, ni sortides 
d’emergència, la majoria de 
passadissos estan plens de caixes, 
expedients i 
d’altres rampoines 
que no saben on 
encabir els 
funcionaris que hi 
treballen en 
condicions del tot 
precàries. 

 La ciutat ha 
crescut i el nombre 
d’habitants també. 
Això ha fet que les 
seus judicials 
hagin anat ocupant 
cada vegada, més 
edificis 
disseminats per 
tota la ciutat, 
sense cap ordre ni 
sentit comú. En 
aquests moments podríem dir que 
aquesta situació es deu al moment 
que estem vivint i a les retallades que 
també aquest sector està patint. Si no 
fos que fa 30 anys que sóc advocada 
i sempre he vist la mateixa 
decadència, deixadesa i desinterès 
per part de tots els partits polítics que 
han anat ocupant l’alcaldia, sense 
distinció. 

 Això es un fet constatable si 
voltes per altres ciutats de la nostra 

geografia propera. En els darrers vint 
anys la Generalitat s’ha ofert a 
construir edificis judicials nous si els 
consistoris cedien un solar per 
edificar. D’aqueta manera, ciutats 
com Mataró, Arenys de Mar, 
Manresa, Sabadell, Tarrassa, Sant 
Boi de Llobregat i un llarg etcètera 

han estat dotades 
d’edificis nous, 
amb tots els 
serveis, per oferir 
als seus ciutadans. 
Això no ha passat 
a Badalona, 
només per la 
deixadesa dels 
diferents partits i 
governs de la 
ciutat. 

En la darrera 
legislatura, i 
després de molts 
anys de lluitar, 
semblava que 
s’havia trobat un 
solar que 

l’Ajuntament 
estava decidit a cedir per construir-hi 
la nova seu judicial, sempre i quan El 
Corte Inglés ocupés el solar veí. Així, 
era aquesta companyia la que 
s’ocupava de dotar la zona dels 
serveis bàsics i d’urbanitzar-la, cosa 
que estalviava a l’Ajuntament de fer-
ho. 

Malauradament, la crisi ha afectat 
el projecte i continuem sense seu 
judicial i aquesta vegada em sembla 
que per anys. 



 
11 

Això que us he explicat hauria de 
fer-nos pensar que en temps de crisi, 
com els que estem vivint, està bé que 
ens apliquem criteris d’austeritat tots 
plegats, també les administracions. 
Però en temps de bonança, com els 
que hem passat en els darrers deu 
anys, les administracions i els 
governs haurien d’invertir en béns 
socialment necessaris, abans de 
destinar-los en despeses supèrflues 
que per a res reverteixen en els 

membres de la comunitat que hi 
satisfan els seus impostos. 

Hem d’anar en compte tots 
plegats a fiscalitzar més i millor 
aquells que gestionen els nostres 
diners via impostos i tenir-ho en 
compte a l’hora de les votacions, que 
és, fins ara, lamentablement, l’únic 
moment en què ens escolten. 

 
Rosa Bertran 

Advocada 
 
 

El badiu dels nadons a l’Associació: 
un nou espai ple de vida 
 

Després d’un any de treball, de 
reunions, propostes, dibuixos, fletxes, 
per fi podem compartir aquest nou 
projecte amb tots vosaltres. Un 
projecte pensat per als més petits, els 
nadons, que començarà el 7 de 
gener de l’any vinent. 

El badiu dels nadons neix per 
als nadons i per a aquells pares que 
acabeu de tenir un fill. Hem creat un 
espai per venir amb el vostre nadó i 
trobar-vos amb d’altres mares i pares, 
per compartir, reflexionar, xerrar, 
riure, o prendre un cafè, si us ve de 
gust, al voltant d’una gran estora. 

El badiu dels nadons estarà 
obert els dilluns de les 10 del matí a 
les 12:30. Hem cregut que aquesta 
estona s’adequa a l’horari del 
passeig, del sortir de casa amb el 
cotxet i anar a fer un tomb. 

I, observant i escoltant, hem pogut 
veure que en un parc els nadons 
sempre estan al cotxet. Així que ens 
hem proposat... i si “fem un parc 
cobert per als nadons” què 
necessitarem? Una bona estora que 
permeti al nadó estar estirat o 
assegut o potser de bocaterrosa, que 
les mares o els pares hi puguin jugar 
alhora que estan amb d’altres o bé els 
deixin que s’arrosseguin o remenin un 
peluix. També poden fer els primers 
moviments per aguantar-se asseguts i 
tentinejar en una superfície tova. Com 
podeu veure hem anat pensant en el 
nadó i en els seus pares.  

El badiu dels nadons no demana 
fer cap inscripció, ni reserva. És un 
espai obert i gratuït. Com si d’un 
parc es tractés, cadascú hi podrà 
venir o anar-se’n quan vulgui. 
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La maternitat és somiar, és parlar, 
és dibuixar. Tots sabem la 
importància de l’arribada d’un nadó. 
I la importància del naixement de la 
maternitat i de la paternitat? Sí, he dit 
del naixement de la maternitat i de la 
paternitat. Perquè cada fill pareix un 
pare i una mare. Biològicament som 
capaços de tenir fills, però convertir-
nos en pare o mare 
només ho pot fer un 
infant. El badiu dels 
nadons permetrà a 
la mare o al pare 
desfer dubtes, 
entendre pors, 
dissoldre petits 
entrebancs 
descobrint amb 
d’altres pares i 
mares que el que li 
succeeix a un també 
li succeeix a uns 
altres.  

El badiu dels 
nadons serà dirigit i 
coordinat per la 

persona que us està escrivint, 
psicòloga clínica, assessora en 
infància i família. Serà la persona que 
acollirà en aquest nou espai els 
nadons acompanyats pels seus 
pares, i amb qui podreu comentar, 
plantejar, proposar allò que us sembli 
important, i qui propiciarà que l’estada 
us sigui agradable i enriquidora. 

Us esperem a 
partir de dilluns 7 
de gener de 2013 al 
local de 
l’Associació, al 
carrer Magatzem, 
37, de 10 a 12,30 h. 

Aprofito per 
desitjar-vos unes 
bones festes i que 
per a cadascú de 
nosaltres la salut i 
l’entusiasme facin 
lluir el nou any!  

 
Maria Mercè 

Rovira 
Psicòloga

 
 
 
 

Desembre mes cabal, comença amb l'Advent i acaba per Nadal 
Desembre nevat, bon any assegurat 

Desembre tremolant, bon gener i millor any 
Desembre, el mes més vell de l'any 

Desembre, moltes coses es fan, però ja som a fi d'any 
Pel desembre i el gener, posa’t al recer 

Pel desembre i gener, no cal ser matiner 
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La riera d’en Matamoros 
 

Fa massa temps que els veïns de 
la riera d’en Matamoros estem 
esperant que alguna cosa canviï per 
millorar les condicions de pas dels 
vianants pel nostre carrer. 
Efectivament, ens debatem entre dos 
pols:  

• l’evidència del mal estat del 
carrer i 

• l’esperança de millora del 
carrer a curt termini. 

L’evidència és que el nostre 
carrer no es gens “amigable” i molt 
“perillós”. Que tothom qui pot (els qui 
no hi viuen) passa per qualsevol altre 
carrer veí. Actualment s'incompleixen 
diverses normatives de seguretat 
personal i viària, tant locals, 
autonòmiques i nacionals, com 
internacionals. 

Un veí, amb el suport de 
l’Associació de Veïns del Centre, ha 
presentat un escrit a l'Ajuntament 
detallant unes quantes d'aquestes 
normatives i destacant els punts més 
rellevants d'incompliment. En resum, 
l'escrit presentat indica quins 
col�lectius afecta i quins principals 
defectes hi ha: 

• Per impossibilitat de pas: 
discapacitats amb cadira de rodes, 
mares amb cotxet, carretons de 
compra, etc. 

• Per mobilitat reduïda: 
invidents, dones embarassades, 
persones que porten bastó, etc. 

• Per defectes en les voreres: 
molt estretes, en mal estat i paviment 
defectuós, que impedeixen el pas 
dels col�lectius indicats abans. 

També es destaquen uns altres 
temes: 

• Molt de  trànsit rodat (fums, 
sorolls, perill per a vianants, etc.), 

• Zones d'estacionament al 
carrer mal resoltes. 

• Proximitat dels contenidors a 
les cases, amb problemes de 
seguretat en cas que algun s’incendiï. 

L’esperança de millora és veure 
que tots els altres carrers veïns fa 
anys que estan millorats i complint 
normativa.  

Després de presentar l’escrit el 10 
de juliol de 2012, l’Ajuntament ha 
respost en els següents termes: 

“Por todo lo expuesto y teniendo 
en cuenta el actual plan de 
contención económica, le comunico 
que tomamos nota de su petición y le 
informamos que se ha incorporado al 
listado de actuaciones para ser 
atendida lo antes posible, otorgándole 
así un carácter prioritario”. 

L'Associació de Veïns s'ha 
compromès a fer un seguiment 
d'aquest assumpte amb l'Ajuntament, 
per tal que realment sigui de carácter 
prioritario. 

Si teniu algun suggeriment per fer 
el podeu fer arribar a l’Associació de 
Veïns Centre. 

 

Per Santa Llúcia un pas de puça (13 desembre) 
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Els Dimarts a l’Associació 
 

Amb aquesta etiqueta hem volgut 
preparar un seguit de xerrades de 
temes diversos. Hem començat 
parlant de consum ecològic perquè 
tenim molt a prop veïns i veïnes 
treballant en aquesta direcció i volem 
que ens expliquin el que fan. Us fem 
cinc cèntims de les dues primeres 
xerrades. 

El dimarts 30 d’octubre van venir 
Els tres pebrots: un projecte 
empresarial de cultiu sostenible que 
van engegar tres joves veïns nostres, 
del món de la jardineria, quan es van 
quedar sense feina, cap allà al febrer 
d’aquest any. Tenen l’hort a Alella i 
ofereixen els seus productes 
ecològics, sense additius, frescos, de 
proximitat... cada dijous al CASIP 

(Riera Matamoros, 103). També 
serveixen comandes a domicili. 

Podeu consultar el seu blog, 
http://ambtrespebrots.blogspot.com.es, 
i demanar informació més detallada 
enviant un correu electrònic a 
elstrespebrots@gmail.com 

El dimarts 13 de novembre ens 
van acompanyar la gent de Conreu 
Sereny: van començar l’any 2010 
convençuts que no podia ser que hi 
hagués terra erma que abans era de 

cultiu i gent sense feina. Són una 
associació amb la finalitat de crear 
espais de producció agrícola, amb 
una perspectiva ecològica i de 
convivència respectuosa amb el medi 
natural, preocupats per la recuperació 
de terres urbanes i periurbanes. A 
més, volen que aquests espais siguin 
lloc per a la integració social de 
persones amb dificultats socials o en 
risc d’exclusió. Tenen l’hort a Sant 
Jeroni de la Murtra i preparen cistelles 
de productes que serveixen a domicili 
setmanalment o que es poden anar a 
recollir al seu hort. 

Podeu consultar el seu blog, 
http://conreusereny.blogspot.com.es, i 
demanar informació més detallada 
enviant un correu electrònic a 
conreusereny@gmail.com. 

 
Per Nadal un pas de pardal (25 desembre) 
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 Teniu dipòsits d’aigua? 
 

En el nostre barri encara hi ha 
molts habitatges amb el 
subministrament d’aigua per 
aforament, és a dir, que tenen 
contractat un cabal d’aigua fix al dia i 
l’emmagatzemen en un o més 
dipòsits. No tenen comptador i 
paguen una quantitat fixa per l’aigua 
que reben. Si no la gasten, es perd. 

Ja fa dies que diversos veïns ens 
han fet arribar la seva preocupació 
respecte d’una carta que han rebut de 
la companyia d’aigües i de l’entitat 
metropolitana, en què s’informa de la 
voluntat d’eliminar el sistema 
d’aforament aquest mateix any. La 
carta és redactada de manera que es 
pot interpretar que, si no es canvia el 
sistema aquest any, la companyia 
podria suspendre el subministrament 
d’aigua dels abonats. 

Ens hem posat en contacte amb 
la regidora del districte i amb el gremi 
d’instal�ladors. També ens hem mirat 
els reglaments respecte de les 
obligacions que tenen els usuaris de 
dipòsits d’aigua. En resum, hem 
arribat a la conclusió que en cap cas 
la companyia no pot tallar el 
subministrament d’aigua dels abonats 
que no hagin canviat el sistema 
d’aforament pel d’aigua directa. 

Això sí, pot ser que les ofertes i les 
ajudes que hi ha aquest any per fer el 
canvi l’any vinent no hi siguin. 

La normativa actual permet que 
l’Administració revisi les instal�lacions 
per comprovar que es compleixen els 
mínims d’higiene i salubritat dels 
dipòsits i de les canonades. Tot i així, 
fins ara no tenim coneixement que ho 
hagin fet, almenys de manera 
sistemàtica. 

Som conscients que el sistema 
d’aforament comporta un possible 
malbaratament d’aigua i que la 
instal�lació amb comptador dóna unes 
garanties de salubritat més grans. 
Però també és cert que molts dels 
habitatges amb dipòsits són de gent 
gran amb poques possibilitats 
econòmiques, i més en aquests 
temps. Per aquest motiu creiem que 
no només s’haurien de mantenir els 
ajuts, sinó que en determinats casos 
s’haurien d’augmentar. Ara bé, les 
entitats que signen la carta haurien 
d’intentar, sobretot, fer més clars i 
entenedors els seus escrits, llevat que 
el que pretenguin sigui crear confusió 
i mals entesos entre els seus 
abonats. 

 
La Junta 

 

Per Sant Esteve un pas de llebre (26 desembre) 

Per Ninou un pas de bou (31 desembre) 
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Dalt la Vila 

 
Darrerament ha sortit a informació 

publica el projecte del Polígon 
d’actuació 1, corresponent als 
terrenys situats al carrer Pujol, costat 
sud. 

Des de l’Associació de Veïns del 
Centre hem defensat les al�legacions 
que va presentar l’Associació de 
Veïns de Dalt la Vila, que, 
bàsicament, demanen de modificar el 
projecte amb l’objectiu que l’edifici 
resultant tingui menys impacte visual, 
que es mantingui la tipologia 
edificatòria que hi ha al barri, i que el 
projecte es redacti a partir de la 
millora de la urbanització i el disseny 
del carrer Pujol i els terrenys del seu 
entorn, incloent-hi la traça de l’antic 

aqüeducte enderrocat amb l’obertura 
del carrer. 

Hi ha també aspectes mes 
tècnics, altres més de criteri que seria 
bo de plantejar en àmbits més amplis 
com, per exemple, si la museïtzació 
de les restes romanes justifica una 
modificació de l’alçada reguladora. 

Felicitem els nostres conciutadans 
de l’Associació de Veïns de Dalt la 
Vila per la feina que han fet i esperem 
que les seves al�legacions siguin 
tingudes en compte. 
 

La Junta 

 

Més ecològics, més eficients, menys paper! 
 

Us recordem que a 
partir d'ara la revista El 
Badiu, les activitats de 
l'Associació i totes 
aquelles informacions que puguin ser 
del vostre interès us les farem arribar 
per correu electrònic. Si en teniu, és 
clar! 

Per aquest motiu que us 
demanem que ens feu arribar a 
avcentre@telefonica.net la vostra 
adreça electrònica per poder-vos 
mantenir al corrent de tot plegat i 
ajudar-nos a ser més eficients 
ecològicament i econòmicament.  

Moltes gràcies!

 
Revista El Badiu 
Número 49 
Edita: 
 
 

 

 Carrer Magatzem, 37 
08911 BADALONA 
 
Tel. 93 389 28 84 
De dilluns a divendres de 17 a 20 h. 
 
A/e: avcentre@telefonica.net 
Pàgina web: 
www.avcentre.entitatsbadalona.net 
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